
Janko Martinkovič 
 narozen 11. prosince 1966 v Bratislavě 

 později se přestěhoval s rodiči do Brna 

 vysněné povolání – herectví 

 bojovník za demokracii 

 odpůrce komunistického režimu 

 účastník Sametové revoluce 

 průkopník moderní gastronomie 

Studium 
Vystudoval brněnské gymnázium, ale kvůli odložené maturitě mu bylo znemožněno jít studovat svou 
vysněnou vysokou školu do Bratislavy – obor herectví. Ovšem herectví mu zůstalo jeho celoživotním 
koníčkem. 

Dění 17. Listopadu 1989 
Janko se svým dlouholetým kamarádem šli na Václavské a Staroměstské náměstí, protože slyšeli, že by se 
měla konat nějaká velká akce proti tehdejšímu režimu, ale nic se tam nekonalo. Rozhodli se, že půjdou na 
Národní třídu, aby se svezli tramvají a najednou uviděli velké shromáždění lidí a tak to celé začalo. V ten 
večer se vůdčí osobnosti revoluce sešli a dohodli se, že pražská divadla vstoupí do stávky od 18. listopadu 
1989. Před začátkem představení, na kterém měl vystupovat i pan Janko, se přečetlo prohlášení, že divadlo 
vstupuje do stávky. 

Představení se jmenovalo se Hvězdy na vrbě a týkalo se období od léta až do podzimu 1968. V Brně se 
představení hrálo původně v divadle Husa na provázku, v Praze vystupovali v divadle Archa. Tak se pan 
Martinkovič stal přímým účastníkem Sametové revoluce v Praze. 

Setkání s Václavem Havlem 
První setkání proběhlo na představení Hvězdy na vrbě, kam se přišel podívat i Václav Havel, tehdy ještě 
jako civilní občan. Když přestavení shlédl, tak byl okouzlen. Zanedlouho přišlo další setkání, kdy byl 
Václav Havel již prezidentem. Opět to bylo při divadelním představení. Přišel hercům poděkovat do šatny, a 
protože byl silný kuřák, tak si chtěl zapálit cigaretu. Nemohl ale najít zapalovač. Pan Martinkovič pohotově 
vytáhl svůj zapalovač a panu prezidentovi cigaretu zapálil. Toto setkání a příjemné popovídání panu 
Martinkoviči připomíná fotografie, kterou má pan Martinkovič vystavenou doma na čestném místě, odkud 
na ni vidí ze všech stran. 

Současný život 
Dnes se pan Martinkovič věnuje gastronomii, snaží se zejména brněnskou gastronomii posunout na světovou 
úroveň a je pověstný svojí láskou ke kvalitnímu vínu. 


